
 

  

Xiao Chengwei 
Head of Electric Battery Material Taskforce 
National 863 Project 
 

肖成伟 
国家 863 计划节能与新能源汽车重大项目总体专家组 

电池责任专家        
 

Xiao Chenwei works Work in No. 18th Institute of CETC since 1994. He is a member of expert panel for 
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th
 five-year plan Hi-tech (863) Plan Alternative Fuel Vehicles Program guided and supported by the 

Ministry of Science and Technology. In addition, he is also a member of expert committee for new energy 

vehicle market entry regulation led by the Ministry of Industry and Information Technology. Xiao Chenwei is 

a team leader and responsible for Chinese national and sectoral standardization of power battery. He is 

also responsible for expert for power battery R&D program of EV innovation engineering program 

supported by the Ministry of Industry and Information Technology. Xiao Chengwei is a member of expert 

committee of Lishen and CATL. 

 

肖成伟，男，研高，科技部十一五 863 计划节能与新能源汽车重大项目总体专家组成员及十二五 863 计划电

动汽车重大项目总体专家组成员，工信部、科技部和财政部新能源汽车技术创新工程电池责任专家，工业和

信息化部《新能源汽车生产准入管理规则》专家委员会委员，科技部电动汽车产业技术创新联盟动力电池技

术委员会主任委员，全国汽车标准化委员会电动汽车分委会委员，全国碱性蓄电池标准化技术委员会委员，

国家电动汽车充电技术及设施标准化专家组成员，力神公司和 ATL 公司技术委员会专家。 

肖成伟长期从事锂离子电池、关键材料及新体系电池的研发及评价研究工作，先后承担完成了科技部、发改

委和天津市等多项电动汽车动力蓄电池相关课题的研究工作，取得了一系列重要的研究成果，促进了我国动

力蓄电池行业的快速发展。 


